

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ

စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန

ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန

အဓိပ္ပာယ်ရှင်းလင်းဖွင့်ဆိုချက်

အမှတ်၊ ၅ / ၂၀၁၈

နေပြည်တော်၊ ၁၃၈၀ ပြည့်နှစ်၊ နတ်တော်လဆန်း ၄ ရက်

(၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၂၆ ရက်)

ပုံသေပိုင်ပစ္စည်းဝယ်ယူခြင်း သို့မဟုတ် ဆောက်လုပ်ခြင်းနှင့် သက်ဆိုင်သည့်ကိစ္စရပ်များအတွက် ပေးချေခဲ့ရသည့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ကို ခုနှိမ်ခွင့် ရှိ/ မရှိ နှင့်စပ်လျဉ်း၍ အဓိပ္ပာယ်ရှင်းလင်းဖွင့်ဆိုခြင်း

၁။ ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာနသည် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်စည်းများ၊ စည်းမျဉ်း ၅၅၊ စည်းမျဉ်းခွဲ (ခ) အရ အပ်နှင်းထားသော လုပ်ပိုင်ခွင့်ကိုကျင့်သုံး၍ ပုံသေပိုင်ပစ္စည်းဝယ်ယူခြင်း သို့မဟုတ် ဆောက်လုပ်ခြင်း နှင့် သက်ဆိုင်သည့်ကိစ္စရပ်များအတွက် ပေးချေခဲ့ရသည့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ကို ခုနှိမ်ခွင့် ရှိ/ မရှိ နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းစွာသိရှိနိုင်စေရန်အတွက် အဓိပ္ပာယ်ရှင်းလင်းဖွင့်ဆိုခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

သက်ဆိုင်သည့်အကြောင်းအရာ

၂။ ဤအဓိပ္ပာယ်ရှင်းလင်းဖွင့်ဆိုချက်သည် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများမှ ပုံသေပိုင်ပစ္စည်း ဆောက်လုပ်ရာတွင် လည်းကောင်း၊ ပုံသေပိုင်ပစ္စည်းဆောက်လုပ်ခြင်းနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ကိစ္စရပ်များအတွက် ငွေပေးချေရာတွင် လည်းကောင်း ပေးဆောင်ခဲ့ရသည့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ကို ကုန်စည်ရောင်းချခြင်း သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှု ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းအတွက် ပေးဆောင်ရမည့်ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်မှ ခုနှိမ်ခွင့်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်တွင်းအခွန်များ ဦးစီးဌာနက မည်ကဲ့သို့ အဓိပ္ပာယ်ရှင်းလင်းဖွင့်ဆိုကြောင်း ရှင်းလင်းအသိပေးချက် ဖြစ်ပါသည်။

အကျိုးသက်ရောက်သူများ

၃။ ဤထုတ်ပြန်ချက်သည် ပုံသေပိုင်ပစ္စည်းဝယ်ယူသူနှင့် တည်ဆောက်သူ အခွန်ထမ်းများ အားလုံးအပေါ် အကျိုးသက်ရောက်ပါသည်။

သက်ဆိုင်ရာဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက်

၄။ ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်စည်းများ၊ စည်းမျဉ်း ၄၂၊ စည်းမျဉ်းခွဲ (ဃ) ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်အရ စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများက မိမိဆောင်ရွက်သည့်လုပ်ငန်း၏ ပုံသေပိုင်ပစ္စည်းများ သို့မဟုတ် မ-တည်အပိုင်ပစ္စည်းများ အတွက် ပေးဆောင်ခဲ့ရသည့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ကို ခုနှိမ်ခွင့်မရှိကြောင်း အောက်ပါအတိုင်း ပြဋ္ဌာန်း ထားပါသည် -

“ စည်းမျဉ်း ၄၂၊ စည်းမျဉ်းခွဲ (ဃ) အထက်စည်းမျဉ်းခွဲများအရ ခုနှိမ်ခွင့်ရှိသည့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်တွင် ဆောင်ရွက်သည့်လုပ်ငန်း၏ ပုံသေပိုင်ပစ္စည်း သို့မဟုတ် မ-တည်အပိုင်

ပစ္စည်းများအတွက် ပေးဆောင်ခဲ့ရသည့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် ပါဝင်ခြင်း မရှိစေရ။ ”

လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန်သတ်မှတ်ချက်

၅။ ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ဥပဒေအရ အခွန်ကျသင့်သည့်လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်သူ လုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် မိမိဆောင်ရွက်သည့်လုပ်ငန်းနှင့် သက်ဆိုင်သည့် ပုံသေပိုင်ပစ္စည်းများ သို့မဟုတ် မ-တည်အပိုင်ပစ္စည်းများ ဝယ်ယူခြင်း သို့မဟုတ် ဆောက်လုပ်ခြင်းနှင့်သက်ဆိုင်သည့်ကိစ္စရပ်များအတွက် ပေးဆောင်ခဲ့ရသည့် ကုန်သွယ် လုပ်ငန်းခွန်ကို ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်စည်းမျဉ်း ၄၂၊ စည်းမျဉ်းခွဲ (ဃ) ပြဋ္ဌာန်းချက်အရ မိမိဆောင်ရွက်သည့် လုပ်ငန်းအတွက် ပေးဆောင်ရမည့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်မှ ခုနှိမ်ခြင်းမပြုနိုင်ပါ။


၆။ ဤလိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် သတ်မှတ်ချက်ကို ပိုမိုရှင်းလင်းစွာသိရှိနိုင်ရန် အောက်ပါအတိုင်း ဥပမာ ဖြစ်စဉ်ဖြင့် ရှင်းလင်းဖော်ပြပါသည် -

- (က) ဖြစ်စဉ် (၁) ။ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ဆောင်မှုကုမ္ပဏီ တစ်ခုဖြစ်သည့် ကုမ္ပဏီ A သည် ၂၀၁၇ - ၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း ၎င်း၏ကိုယ်ပိုင်အလုပ်သမား၊ စက်ယန္တရားနှင့် ကျွမ်းကျင်သူများ အသုံးပြု၍ စီမံခန့်ခွဲမှုရုံးအသစ် တည်ဆောက်ခဲ့ပါသည်။ ယင်းသို့တည်ဆောက်ရာတွင် အသုံးပြုရန် လိုအပ်သည့်ပစ္စည်းများ ဝယ်ယူစဉ်က ပစ္စည်းတန်ဖိုးကျပ် ၃၀,၀၀၀,၀၀၀/- နှင့်အတူ ကျသင့်သည့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် ကျပ် ၁,၅၀၀,၀၀၀/- ကို ရောင်းချသူသို့ တစ်ပါတည်း ပေးချေခဲ့ရပါသည်။ အဆိုပါနှစ်အတွင်း ၎င်း၏ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ခြင်းမှ ဝန်ဆောင်မှုရငွေ ကျပ် ၁၀၀,၀၀၀,၀၀၀/- ရရှိခဲ့ပြီး အဆိုပါ ဝန်ဆောင်မှုရငွေနှင့်အတူ တစ်ပါတည်း ကောက်ခံရရှိသည့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်မှာ ကျပ် ၅,၀၀၀,၀၀၀/- ဖြစ်ပါသည်။
- (ခ) လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန်သတ်မှတ်ချက်ကိုကျင့်သုံးခြင်း။ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်သည့် ကုမ္ပဏီ A သည် ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း ယင်းလုပ်ငန်းမှ ဝန်ဆောင်မှုရငွေအတွက် ပေးဆောင်ရမည့်ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် ကျပ် ၅,၀၀၀,၀၀၀/- မှ မိမိလုပ်ငန်းအတွက် အဆောက်အဦသစ် ဆောက်လုပ်ရာတွင် အသုံးပြုရန် ပစ္စည်းဝယ်ယူစဉ်က ပစ္စည်းတန်ဖိုးနှင့်အတူပေးချေခဲ့ရသည့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် ကျပ် ၁,၅၀၀,၀၀၀/- ကို ခုနှိမ်ခွင့် မရှိပါ။ အဘယ်ကြောင့် ဆိုသော် ယင်းမှာ ပုံသေပိုင်ပစ္စည်း သို့မဟုတ် မ-တည်အပိုင်ပစ္စည်းနှင့် သက်ဆိုင်သည့်ကိစ္စအတွက် ပေးဆောင်ခဲ့ရသည့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်ဖြစ်သဖြင့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်စည်းမျဉ်း ၄၂၊ စည်းမျဉ်းခွဲ (ဃ) ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်အရ ခုနှိမ်ခွင့်မရှိခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ (သို့ရာတွင် မိမိလုပ်ငန်း၏ လက်ကျန်ရှင်းတမ်းရှိ ပုံသေပိုင်ပစ္စည်းစာရင်းတွင် ယင်းအဆောက်အဦသစ်၏ မူရင်းတန်ဖိုးဖော်ပြရာ၌ ပေးဆောင်ခဲ့ရသည့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်အပါအဝင် ဖြစ်သော တန်ဖိုးကို ဖော်ပြလျက် နှစ်အလိုက် တန်ဖိုးလျော့ငွေ ခံစားနိုင်ရန် သတ်မှတ်ပုံစံဖြင့် တောင်းခံပိုင်ခွင့်ရှိပါသည်။)
- (ဂ) ဖြစ်စဉ်(၂)။ ကုန်စည်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်သည့် ကုမ္ပဏီ B သည် ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း ၎င်းလုပ်ငန်း၏ စက်ရုံအသစ်အတွက် ဒီဇိုင်းရေးဆွဲပေးရန် ဗိသုကာ ဝန်ဆောင်မှု ကုမ္ပဏီ C သို့ အလုပ်အပ်ခဲ့ပါသည်။ ယင်းသို့ ဒီဇိုင်းရေးဆွဲပေးရန်အတွက် ကုမ္ပဏီ B သည် ဝန်ဆောင်ခ ကျပ် ၁၀,၀၀၀,၀၀၀/- နှင့်အတူ ကျသင့်သည့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်

ကျပ် ၅၀၀,၀၀၀/- ကို ကုမ္ပဏီ C သို့ ပေးချေခဲ့ပါသည်။ ယင်းနှစ်အတွင်း ကုမ္ပဏီ B ၏ ကုန်စည်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းတွင် အသုံးပြုရန် လိုအပ်သည့်စက်ကိရိယာများကို ဝယ်ယူခဲ့ရာ တွင်လည်း ဝယ်ယူသည့်တန်ဖိုး ကျပ် ၁၀၀,၀၀၀,၀၀၀/- နှင့်အတူ ကျသင့်သည့် ကုန်သွယ် လုပ်ငန်းခွန် ကျပ် ၅,၀၀၀,၀၀၀/- ကို ရောင်းချသူသို့ ပေးချေခဲ့ရ ပါသည်။

(ဃ) လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန်သတ်မှတ်ချက်ကိုကျင့်သုံးခြင်း။ ကုန်စည် ထုတ်လုပ်မှု လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်သည့် ကုမ္ပဏီ B သည် ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း ယင်းလုပ်ငန်း၏ စက်ရုံ သစ်အတွက် ဒီဇိုင်းရေးဆွဲပေးရန် ဗိသုကာဝန်ဆောင်မှု ကုမ္ပဏီ C ထံသို့ ဝန်ဆောင်ခနှင့်အတူ ပေးဆောင်ခဲ့ရသည့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် ကျပ် ၅၀၀,၀၀၀/- နှင့် ကုမ္ပဏီ၏ ကုန်စည် ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းတွင် အသုံးပြုရန်အတွက် လိုအပ်သည့် စက်ကိရိယာများ ဝယ်ယူစဉ်က ကျသင့်တန်ဖိုးနှင့်အတူ ပေးဆောင်ခဲ့ရသည့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် ကျပ် ၅,၀၀၀,၀၀၀/- တို့ကို ခုနှိမ်ခွင့်မရှိပါ။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ယင်းတို့မှာ ပုံသေပိုင်ပစ္စည်း သို့မဟုတ် မ-တည် အပိုင် ပစ္စည်းနှင့် သက်ဆိုင်သည့်ကိစ္စရပ်များအတွက်ပေးဆောင်ခဲ့ရသည့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် ဖြစ် သဖြင့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် စည်းမျဉ်း ၄၂၊ စည်းမျဉ်းခွဲ (ဃ) ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်အရ ခုနှိမ်ခွင့် မရှိခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ (သို့ရာတွင် မိမိလုပ်ငန်း၏ လက်ကျန်ရှင်းတမ်းရှိ ပုံသေပိုင်ပစ္စည်းစာရင်း တွင် ယင်းအဆောက်အအုံသစ်နှင့် စက်ကိရိယာတို့၏ မူရင်းတန်ဖိုးဖော်ပြရာ၌ ပေးဆောင်ခဲ့ရ သည့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်အပါအဝင်ဖြစ်သောတန်ဖိုးကိုဖော်ပြလျက် နှစ်အလိုက်တန်ဖိုးလျော့ငွေ ခံစားနိုင်ရန် သတ်မှတ်ပုံစံဖြင့် တောင်းခံပိုင်ခွင့်ရှိပါသည်။)

၇။ ဤအဓိပ္ပာယ်ရှင်းလင်းဖွင့်ဆိုချက်ကို လက်မှတ်ရေးထိုးထုတ်ပြန်လိုက်သည်။

  
(မင်းထွဋ်)  
ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်  
26.12.2018

စာအမှတ်၊၀(၃)/၂စ-၁/ပတခ/၂၀၁၈ (၁၅၅၉၂)  
ရက်စွဲ၊ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ လ ၂၆ ရက်

**ဖြန့်ဝေခြင်း**

မြန်မာနိုင်ငံစာရင်းကောင်စီ

- ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ပုံနှိပ်ရေးနှင့်ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန
- ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (အားလုံး)
- ဌာနခွဲညွှန်ကြားရေးမှူး (အားလုံး)

} မြန်မာနိုင်ငံပြန်တမ်းတွင်ထည့်သွင်း ကြေညာ ပေးပါရန် မေတ္တာရပ်ခံပေးပို့ပါသည်။

- ဌာနမှူး၊အခွန်ထမ်းကြီးများဆိုင်ရာအခွန်ရုံး
- ဌာနမှူး၊အလယ်အလတ်အခွန်ထမ်းများဆိုင်ရာအခွန်ရုံး(၁)၊(၂)၊ (၃)
- တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အခွန်ဦးစီးဌာနမှူး (အားလုံး)
- ပြည်ထောင်စုနယ်မြေအခွန်ဦးစီးဌာနမှူး

} သက်ဆိုင်ရာအခွန်ထမ်းများကို အသိပေးရှင်းလင်းရန် ညွှန်ကြားပေးပို့ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံလက်မှတ်ရပြည်သူ့စာရင်းကိုင်များအသင်း  
ကုန်သည်များနှင့်စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ်

မိတ္ထူကို

ရုံးလက်ခံ

မျှောစာတွဲ